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Spolupráce, která má smysl
Jestli jsme na něco v TE Connectivity Trutnov oprav-
du hrdí, tak na to, jak firma dlouhodobě ve velké 
míře podporuje vzdělávání a rozvoj mladých talentů 
na Trutnovsku. Ve spolupráci se středními školami  
v regionu nabízíme studentům nejen praxi, ale i dal-
ší možnosti, jak získat cenné zkušenosti a přístup 
k moderním technologiím využívaných pro výrobu 
relé, konektorů, teplem smrštitelných tub a identi-
fikačních štítků.

Z praxe na brigádu 
a v budoucnu do TEamu
Každoročně v TE Connectivity spolupracujeme se 
studenty v rámci povinných praxí. Jen loni jsme 
jich u nás na praxi přivítali dvacet pět a letos si 
naši mentoři vzali pod křídla již čtyři další z oborů 
elektrikář a nástrojař. Studenti se zapojují do reálné 
výroby a poznávají, jak funguje jejich obor i mimo 
školu. Kromě povinných praxí mohou studenti TE 
poznat i během letních brigád. „Práce ve firmě mě 
naučila spoustu nových věcí, které ve škole není 
možné vyzkoušet,“ říká Honza, student oboru ná-
strojař, který byl ve firmě nejen na praxi, ale i v létě 
na brigádě.

Skvělé ohlasy máme v TE také na odborné exkurze, 
které ve spolupráci se školami pravidelně pořádá-
me pro studenty, aby si mohli udělat představu  
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o práci ve velké nadnárodní firmě a mohli si do-
předu ujasnit, jakým směrem by se třeba ve své 
budoucí kariéře chtěli vydat. 

Firma škole, škola firmě
Spolupráce TE Connectivity se SPŠ Trutnov byla 
opakovaně oceněna nominací v rámci projektu 
Firma škole, škola firmě. Toto prestižní ocenění je 
vyjádřením uznání za aktivní spolupráci SPŠ s TE 
na propojování školních znalostí s praktickým vy-
užitím, přínos k odbornému vzdělávání a podporu 
mladých talentů. I za tímto účelem TE dlouhodobě 
podporuje také finančně SPŠ Trutnov. Letos darem 
ve výši dvacet tisíc dolarů, díky kterému se budou 
žáci školy učit nově vyrábět desky plošných spojů 
na nové, počítačem řízené CNC frézce a využívat 
moderní 3D skener.

Na zážitky z TE jsme se zeptali dvou praktikantů, 
Jakuba (na hlavní fotce článku) a Jana. Oba jsou ve 
třetím ročníku oboru nástrojař trutnovské průmy-
slovky. Honza k nám do nástrojárny v TE v Poříčí 
poprvé přišel ve druhém ročníku na dlouhodobou 
praxi. Tam se mu líbilo, a tak se k nám vrátil nejen 
na praxi ve třetím ročníku, ale i na letní brigádu. 
Pro Kubu není TE úplně neznámou firmou, v zá-
vodě TE na Komenského pracuje i jeho otec. Kuba 
u nás strávil své praxe ve druhém i třetím ročníku.

Jak jste se dozvěděl o možnosti praxe v TE Connecti-
vity a proč jste se přihlásil právě k nám?
Jan: O praxích jsem se dozvěděl ve škole přes mis-
try a zaujala mě i finanční odměna za praxe, která 
je zajímavým přivýdělkem. A jsem tady rád. Kole-
gové jsou příjemní a dobře se tu k nám jako prakti-
kantům chovají.
Jakub: O praxích jsem se dozvěděl od mistrů ve ško-
le, zároveň jsme byli v TE i na exkurzi, takže jsem 
si mohl už dopředu rozmyslet, jestli by se mi tady 
líbilo. A taky tu pracuje můj otec, takže i z toho dů-
vodu jsem si nakonec jako místo své praxe zvolil 
právě TE Connectivity. 

Můžete popsat svůj první den na praxi? Co vás pře-
kvapilo nebo zaujalo?
Jan: První den jsem byl hrozně nervózní, protože 
jsem poprvé mířil do takové firmy. Trochu jsem 
nevěděl, co mě čeká, ale nakonec to bylo v poho-
dě. Překvapilo mě, jak je firma obrovská a že jsem 
tu hned první den obdržel veškeré vybavení, které 
potřebuji – oblečení, ochranné brýle, boty i rukavi-
ce. Taky mě zaujal koncept nástrojárny v TE Poří-
čí, že to není jen klasická nástrojárna, ale je tu v ní  
i lakovna a výdej nástrojů. 

Popíšete nám víc běžný den na praxi v TE?
Jakub: Ráno mi vždycky někdo z kolegů přidě-

lí práci na nástroji, který je potřeba zkontrolovat  
a opravit. Zajímavý zážitek mám, že jsem třeba byl 
u nevšední závady pětiosé frézky, takže jsem viděl, 
i jak probíhá zásah servisních techniků.
Jan: V běžný den se zabývám hlavně údržbou  
a servisem různých nástrojů, které nám nosí seři-
zovači z výrobních linek na výrobu teplem smršti-
telných tub. Někdy je chodím vyzvedávat i sám  
a zajímavým momentem bylo, když se mi při tom 
jednou ve výrobě podařilo úplně zabloudit. Na-
štěstí mi pomohl kolemjdoucí kolega a odvedl mě 
zpět k nástrojárně.

Jak se vás ujali kolegové v týmu? Je třeba něco, co 
byste si od nich chtěl přenést do budoucí kariéry?
Jan: Přístup od kolegů, vedoucího i mentorů je 
skvělý, nemůžu si stěžovat. Vždycky mi všechno 
vysvětlí, co mám dělat a jak se jednotlivé údržby 
provádějí. Snažím se od kolegů taky naučit, jak si 
zvládat organizovat sám práci tak, aby se vše stí-
halo, což bych si rád přenesl i do budoucího života.
Jakub: S kolegy vycházíme v pohodě, kdykoliv se 
na cokoliv zeptám, hned mi všechno vysvětlí, po-
můžou. Velmi obdivuji znalosti některých svých 
kolegů, kteří už od pohledu dokážou téměř přesně 
určit chybu nebo závadu na nástroji. Na takovou 
úroveň bych se chtěl jednou taky dostat.

Který moment během praxe byste zarámoval a pově-
sil na zeď jako vzpomínku?
Jan: Když se mi podařilo na závěrečném setkání  
s vedením školy a firmy úspěšně přednést svou 
prezentaci o praxích, i když jsem byl předtím 
hrozně nervózní. Byla to dobrá zkouška a nakonec  
i hezký zážitek k ukončení praxí.

Doporučil byste tuto praxi dalším studentům? Po-
mohla vám praxe v TE propojit znalosti ze školy?
Jakub: Jo, určitě bych praxi v TE doporučil i dalším 
studentům. Ze začátku je to hodně seznamovací, 
na to by se měli připravit. Ale v průběhu praxí se 
jim pak vždy někdo věnuje a je co dělat. Praxe mi 
pomohla i propojit školní znalosti s reálnou praxí, 
mohl jsem si vyzkoušet i jiné činnosti, jako je třeba 
kontrola opotřebovanosti a vad pod mikroskopem, 
abych pak věděl, na co se zaměřit při opravách. 
Vyzkoušel jsem si i jiný druh nástrojařiny než na 
školních praxích.

Kdyby měli oba naši praktikanti heslovitě defino-
vat TE Connectivity, navrhují pojmy jako dobrý 
kolektiv, spolupráce, zkušenosti a přesnost.


